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BEMUTATKOZIK TRINÁCZ JUDIT SZERKESZTŐSÉGI TAG 
 

 

 

Mesélj magadról, mit tanulsz az egyetemen, mik a terveid? 

 

Trinácz Judit vagyok, negyedéves földrajz-történelem tanár szakos 

hallgató. 2018-ban kezdtem el az egyetemi tanulmányaimat.  

 

Mi volt az egyetemi léted legjobb pillanata? 

 

Rengeteg jó pillanattal gazdagodtam az egyetemi éveim alatt. 

Meghatározó volt a 2018-as bALEK7, itt olyan emberekkel 

ismerkedhettem meg, akikkel szoros barátság alakult ki. A selmeci 

diákhagyományokkal megismerkedtünk a gólyatáborban, viszont én csak 

másodévesként keresztelkedtem, amit nem bántam meg.   

 

Milyen terveid vannak a jövőre nézve? 

 

Szeretném sikeresen elvégezni az egyetemet, utána pár évig pedig a szakmában szeretnék dolgozni. A 

közeljövőben szeretném megszerezni a középfokú német nyelvvizsgát, valamint szeretném elkezdeni a C 

kategóriás jogosítványt is. 
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INTERJÚ TÓTH DORINA SZERKESZTŐSÉGI TAGGAL 
 

 

Mesélj magadról, mit tanulsz az egyetemen, mik a terveid? 

 

Tóth Dorina vagyok, elsőéves anglisztika szakos hallgató. A terveim 

közé tartozik, hogy elsősorban több nyelvet is el tudjak sajátítani, 

hiszen a nyelvek mindig is közelebb álltak hozzám, mint más 

tantárgyak. Jelen pillanatban németet tanulok, természetesen az angol 

mellett, de szeretnék mellette több mást is megtanulni. Az alapképzés 

után pedig szeretném a fordító és tolmács mesterképzésen folytatni a 

tanulmányaimat. 

 

 Mi volt az egyetemi léted legjobb pillanata? 

 

Igaz, hogy még csak egy bő félévet töltöttem az egyetemen, de máris 

rengeteg emléket sikerült gyűjtenem. Beszélhetünk itt mind a 

gólyatáborról, a hagyományőrzésről, a különböző egyetemi 

programokról, de akár a hétköznapokról is. Nehéz választani, hisz 

mindenhez fűz egy-egy különleges emlék, de ha választanom kéne, 

akkor a Miskolci Egyetemi Napokat választanám, hiszen ott ismertem meg olyan embereket, akik nélkül most 

nem tudnám elképzelni a mindennapjaimat. 

 

Milyen terveid vannak a jövőre nézve? 

 

Rövidtávú tervnek a német nyelvvizsgát céloztam meg, a későbbiekben viszont szeretném elvégezni a fordító 

és tolmács mesterképzést. Emellett gondolkozok még pár dolgon, de azok még nagyon képlékenyek, az 

viszont biztos, hogy a jövőmet leginkább külföldön tudom elképzelni. 
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INTERJÚ HEDRICH LÁSZLÓ SZERKESZTŐSÉGI TAGGAL 

 

Mesélj magadról, mit tanulsz az egyetemen, mik 

a terveid? 

 

Innen nem messze 250 km-re a Vértes lábánál fekvő 

kis faluból nyertem felvételt a Miskolci Egyetem 

Bölcsészettudományi Karára. Földrajz–történelem 

és állampolgári ismeretek osztatlan tanár szakos 

hallgató vagyok 2018 óta. A terveim a szakomból 

adódnak, hogy tanár lehessek és ennek próbálok 

eleget tenni hol nagyobb, hol kisebb sikerrel, ahogy 

egy egyetemistának ezt tennie kell. Terveim között 

van, hogy kiszélesítsem a látásmódomat, olyan 

minőségi tudást szerezhessek, amit majd átadhatok a 

jövő generációjának, és velük együtt alakíthatom 

azt.  

 

Mi volt az egyetemi léted legjobb pillanata? 

 

Erre a kérdésre igen nehéz válaszolni, ugyanis eddigi egyetemi éveim alatt számos olyan pillanat volt, 

amelyikre azt mondtam, hogy a legjobb és mindig felülmúlta egy következő. Számos pillanat pedig nem 

hasonlítható össze a többivel. Néhány legjobb pillanatom, amikor az egyetemi újságnál (MEgazin) felvételt 

nyertem újságírói munkakörre, részt vettem két évvel ezelőtt a TDK-n. Talán az utóbbi, amit kiemelnék, hogy 

írtam egy TDK-dolgozatot történelem szakon. Nagyrészt ehhez kapcsolódik a következő kérdésre a válaszom.  

 

Milyen terveid vannak a jövőre nézve? 

 

A TDK dolgozat miatt mindjobban kiszélesedett a környezetem, ezáltal magasabb fokon szeretnék foglalkozni 

a történelemmel. Közeljövőben a céljaim, hogy ismét komolyabban foglalkozzam a zenéléssel, versírással, 

még többet járok túrázni a természetbe, amivel a földrajzi tudásomat bővíthetem, elmélyíthetem.  
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ANGOL NYELV- ÉS IRODALOMTUDOMÁNYI TANSZÉK:  

 

DR. DÓSA ATTILA 

 

 

 

 

 

 

 

Mit tanult és milyen szakon végzett Tanár Úr? 

A Debreceni Egyetemen végeztem angol magyar szakon kb. 150 évvel ezelőtt. Nem, igazából 1996-ban. 

Ezután a brit külügyminisztérium ösztöndíjával egy évig hallgattam angol irodalmat Oxfordban. Ez 

különleges élmény volt nemcsak az atmoszféra és a tudományos kiválóság miatt, hanem azért is mert, 

rendkívüli emberekkel találkozhattam. Vacsoráztam például Nicholas Kürti professzor úr házában, és 

lehetőségem volt együtt vacsorázni a nagy emigráns íróval, Határ Győzővel, akinek az irodalmi estje előtt 

bevezető előadást is tarthattam az Oriel College-ben. Az oxfordi tanulmányokat követően természetesen 

könnyű volt ösztöndíjjal bejutnom egy doktori programra. Igazából mindig is tudtam, hogy Skóciában 

szeretnék tanulni. Ezért nem is volt kérdés, hogy hova jelentkezzem. Négy skóciai egyetemre is beadtam a 

jelentkezést, és mindenhová fel is vettek, de mivel a St. Andrews-i Egyetem ajánlotta a legjobb ösztöndíjat, 

és itt tanított professzorként az a költő, akiről a disszertációmat szándékoztam írni, végül ezt az egyetemet 

választottam. Nem is bántam meg, mert az itt eltöltött több mint három év életem legszebb időszaka volt. 

Lehetőségem nyílt arra, hogy a legkiválóbb kutatási körülmények között írjam meg a doktori disszertációmat 

a skót irodalom témakörben. A konzulensem minden támogatást megadott ahhoz, hogy eljuthassak 

konferenciákra és brit folyóiratokban publikálhassak. De nem csak az egyetemi légkör volt rendkívüli, hanem 

a környezet is. Az egy dolog, hogy ott 15-16 Celsius fok a megszokott szobahőmérséklet, de az angol tanszék 

igen látványos helyen, közvetlenül a sziklás tengerparton egy Viktória korabeli épületben található. A doktori 

tanulmányok elvégzése után rövid ideig a Debreceni Egyetemen tanítottam, de mivel úgy alakult az élet, hogy 

a feleségem Miskolcon kapott állást, e város mellett döntöttünk. 
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Mióta tanít Tanár Úr az egyetemen? 

2002 óta tanítok az egyetemen, tehát épp idén 20 éve, hogy itt dolgozom. Az előbb azt mondtam, hogy a 

diplomázás óta eltelt idő hosszúnak tűnik, de azt kell mondanom, hogy a tanítással töltött 20 év ennél sokkal 

rövidebbnek érződik. Mindig meglepődöm azon, hogy eltelt egy tanév, és szeptemberben új tanévet kezdünk. 

Ez biztosan azért van, mert fiatalokkal dolgozom, és nincs időm megöregedni.  

Mi Tanár Úr szakterülete? 

Az egyetemen angol irodalomtörténetet tanítok, korszakra és műnemre való tekintet nélkül. A kutatási 

területem azonban ennél természetesen sokkal konkrétabb. Az elsődleges érdeklődési területem a skót 

irodalom. Számos tanulmányom, cikkem és könyvfejezetem jelent meg e témában, a legújabb az amerikai 

Gale tudományos kiadó gondozásában. 2009-ben jelent meg a Beyond Identity című könyvem 

Amszterdamban és New Yorkban; ez 13 kortárs költővel készített interjúmat tartalmazza. Büszke vagyok, 

hogy személyesen találkozhattam és beszélhettem olyan kiemelkedő költőkkel, mint Edwin Morgan és Tom 

Leonard, akik sajnos már nincsenek közöttünk. A tudományos kutatási terület persze időben változik, mert 

nem lehet egy adott témában rögzülni, illetve az eltelt évek során sok más téma is felkeltette az 

érdeklődésemet. Ezek közé tartozik legújabban az idő filozófiájának megjelenési formája az irodalomban. Egy 

írásom e témakörben a Vigilia című folyóiratban fog megjelenni márciusban. 

Miért a Miskolci Egyetemet választotta Tanár Úr? 

Mint mondtam, nem annyira én választottam az egyetemet, hanem a körülmények alakultak úgy, hogy az 

egyetem választott engem. Mivel 2002-ben, amikor Skóciában végeztem az egyetemi tanulmányaimmal, 

Magyarország még nem volt az EU tagja, korlátozottak voltak a külföldi lehetőségeim. Elnyertem ugyan a 

British Academy posztdoktori ösztöndíját, de akkori nem-EU tagország állampolgáraként végül nem 

tarthattam rá igényt. Hazatérve több egyetemi lehetőségem volt, de végül Miskolc lett a befutó.  

Tanár Úr mit szeret a legjobban, az intézetben és az egyetemben? 

Az egyetemben tetszik természetesen a hatalmas park. Az infrastruktúrán volna még mit fejleszteni, de látjuk, 

hogy Rektor Asszony mennyi erőt és figyelmet szentel ennek is: tanúi vagyunk például a könyvtár és 

kutatóközpont építésének. Viszont egy egyetem sosem csak az épületről, hanem sokkal inkább az emberekről, 

a hallgatókról és az oktatókról szól. Ami az előbbieket illeti, a hallgatók tudomány iránti nyitottságán volna 

mit fejleszteni.  
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Például csalódva tapasztaltam, hogy negyven-ötven megkérdezett hallgatóból egy sem szándékozik annyi 

pluszt fektetni tanulmányaiba, hogy részt vegyen egy hallgatói konferencián, ami 2022 áprilisában az ELTE-

n kerül megrendezésre. Pedig ez csak egy poszterkonferencia, ráadásul online, tehát igazán nem nagy fáradság. 

Sajnálom, hogy a hallgatók kevésbé veszik komolyan a tudományos munkát; ennek tudható be az is, hogy 

intézetünkből alig vesznek részt például az OTDK-konferenciákon. Minden évfolyamban van mindazonáltal 

egy-két olyan érdeklődő hallgató, akikkel jó együtt dolgozni az órákon. Tíz évvel ezelőtt még jelentős 

érdeklődés közepette rendeztem hallgatói-oktatói-kutatói fórumokat. Műfordítói műhelyt is szerveztem a 

hallgatóknak, aminek számos hallgatói publikáció lett az eredménye különböző országos irodalmi 

folyóiratokban, valamint akkori vendégprofesszorunk, Colin Swatridge A Country Full of Aliens című 

kötetének szintén a műhelyben készült fordítása a budapesti Corvina Kiadó gondozásában jelent meg. A 

mostani hallgatókkal ilyesmi elképzelhetetlen. Ami a kollégákat illeti, nagyon szerencsésnek mondhatom 

magam. Segítőkész, barátságos és együttműködő munkatársakból álló csapatban dolgozhatok az angol 

tanszéken, amiért nagyon hálás vagyok. 
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NÉMET NYELV- ÉS IRODALOMTUDOMÁNYI TANSZÉK: 

 

DR. PAKSY TÜNDE 
 

 

Mit tanult és milyen szakon végzett Tanárnő? 

A német tudásomat a mezőberényi Petőfi Sándor Gimnázium 

két tanítási nyelvű osztályában alapoztam meg, majd a 

debreceni Kossuth Lajos Tudományegyetemen folytattam 

tanulmányaimat öt éves német szakon. A német mellett előbb 

holland nyelvet, majd holland nyelv és kultúra speciális képzést 

és tanárképzést is elvégeztem. Az irodalom szeretete már az 

általános iskolától elkísért, így egyértelmű volt számomra, hogy 

a német szakon belül az irodalomra specializálódom, bár a 

nyelvészeti tárgyakat is nagyon szerettem. A diplomám 

megszerzése után az egyetem irodalomtudományi doktori 

iskolájának német irodalmi alprogramjába jelentkeztem. Az 

egyetemi és a doktori tanulmányaim alatt több félévet is német 

nyelvterületen töltöttem és folyamatosan a német nyelvvel 

dolgozom, így bár mindig azt szoktam mondani, hogy tökéletes 

nyelvtudás nem létezik, én magam nagyon is „összenőttem” ezzel a nyelvvel és kultúrával. 

 

Mióta tanít Tanárnő az egyetemen? 

2002. szeptember 1. óta veszek részt a Miskolci Egyetemen a német szakos hallgatók képzésében. Ez alatt az 

idő alatt számos változást megéltünk és igyekeztünk a képzéseinket mindig az aktuális igényekhez igazítani. 

Sajnos az utóbbi években országos tendencia, hogy nagyon megcsappant a német szakra jelentkezők száma, 

ami ugyanakkor a hallgatók számára azzal az előnnyel jár, hogy valóban személyre szabott oktatást tudunk 

nyújtani nekik. 

 

Mi Tanárnő szakterülete? 

Germanista és irodalmár vagyok, vagyis alapvetően a német irodalom a szakterületem, azon belül pedig a 19. 

századi német irodalommal és E.T.A. Hoffmann munkásságával foglalkozom a legtöbbet. A doktori 

értekezésemet is E.T.A. Hoffmann egyik nagyon izgalmas regényéből, az Ördög bájitalából írtam. 
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Emellett a narratológia, vagyis az elbeszélés elmélete mondható még a szakterületemnek és az utóbbi időben 

egyre többet foglalkozom az irodalmi művek megfilmesítésének elméleti és gyakorlati kérdéseivel, illetve 

filmelemzéssel. Végül, de nem utolsó sorban rengeteget tanultam a Magnuczné Dr. Godó Ágnes vezetésével 

nemzetközi együttműködésben megvalósított ENGaGE-projekt keretében az inkluzív oktatásról, a 

diszlexiások nehézségeiről és speciális igényeiről és a tananyagfejlesztésről.  

 

Miért a Miskolci Egyetemet választotta Tanárnő? 

 

Nyékládházi születésű vagyok, a férjem miskolci, sőt a Miskolci Egyetem Bölcsész Karán végzett, így 

nemcsak földrajzi, de közvetve személyes kötődésem is volt az Egyetemhez. Mivel nem itt végeztem, diákként 

nem voltam részese a selmeci hagyományok őrzésének, de oktatóként volt alkalmam részt venni hallgatóink 

gyűrűavató szakestélyén. Egyrészt nagy megtiszteltetésnek tartom, hogy meghívtak rá a hallgatóink, másrészt 

igazán felemelő, ünnepélyes pillanat, amikor egyszerre csendül a hallgatók gyűrűje a kristálypoharukban. 

Azóta is nagy becsben tartom az avatón kapott díszes kupát a végzős hallgatók névsorával. Minden 

hallgatónkat arra biztatom, legyen részese és ápolója ennek a több száz éves hagyománynak. 

 

Tanárnő mit szeret a legjobban az intézetben és az egyetemben? 

 

A Miskolci Egyetem campusa legendásan szép, már több alkalommal is elnyerte az ország legszebb egyetemi 

campusa címet, és mint említettem, egyedülálló hagyományrendszerrel bír, de ez tulajdonképpen csak hab a 

tortán. Számomra a legfontosabbak a kapcsolatok. Nagyon megszerettem számos kollégát, akivel évekig 

együtt dolgoztam, de azóta már nyugdíjba vonultak vagy végül máshol folytatták a pályájukat, és a jelenlegi 

kollégákkal is öröm együtt dolgozni intézeten belül és túl is. Elsősorban azonban a tanítást és az izgalmas 

szakmai beszélgetéseket szeretem, ezért különösen fontosak számomra a hallgatók is, akik mindig új kihívást 

jelentenek, és rengeteg inspirációt adnak. Szerencsére a közösségi médián keresztül sokukkal a diploma 

átvétele után is tartjuk a kapcsolatot, így módom van együtt örülni velük szakmai és magánéleti sikereiknek. 
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ALKALMAZOTT NYELVÉSZETI ÉS FORDÍTÁSTUDOMÁNYI 

TANSZÉK 
 

DR. HABIL. DOBOS CSILLA 

 
Mit tanult és milyen szakon végzett Tanárnő? 

 

Olyan szerencsés voltam, hogy több egyetemen is tanulhattam 

nappali tagozaton, azóta is meggyőződésem, hogy ez az egyik 

legjobb időszak az ember életében. Már önálló, saját döntéseket 

hoz, ugyanakkor a tanuláson kívül semmi kötelezettsége nincs. 

Orosz és német szakon végeztem (Voronyezs, Nyíregyháza, 

Debrecen, Lipcse), ezen kívül tanultam általános és alkalmazott 

nyelvészetet. 

 

Mióta tanít Tanárnő az egyetemen? 

 

1983. szeptember elseje óta dolgozom a Miskolci Egyetemen, vagyis közel 40 éve. Ma már nem ez a jellemző, 

jól tudom, hiszen a fiatal generáció képviselői viszonylag gyakran változtatnak munkahelyet, én azonban 

örülök annak, hogy az egész pályafutásom ehhez a gyönyörű helyen lévő egyetemhez kötődik. A változatosság 

és a feladatok sokszínűsége így is megvalósult az évek során; nem csak azért, mert nyelvtanárból adjunktus, 

majd egyetemi docens lettem, hanem azért is, mert mindig valamilyen új és érdekes feladat talált rám, és 

tulajdonképpen a munkahelyemen én is folyamatosan tanultam. Mivel érdekel a világ, a kutatás és a tudomány, 

örömmel vettem az új kihívásokat és szívesen végeztem kutatásokat számomra teljesen új területeken, 

tanítottam teljesen új tantárgyakat: pályafutásom elején különböző szaknyelveket az egyetem összes karán, 

majd az alkalmazott nyelvészeti képzés idején számos alkalmazott nyelvészeti diszciplínát (pl. pragmatikát, 

diskurzuselemzést, kommunikációelméletet, szociolingvisztikát, pszicholingvisztikát stb.), a fordítói 

képzések indulásától kezdve pedig fordítás- és tolmácsoláselméleti, valamint fordítástechnikai tárgyakat.  

 

Mi Tanárnő szakterülete? 

 

Az egyetemi éveim alatt kontrasztív frazeológiával foglalkoztam, ez a terület továbbra is az egyik kedvenc 

kutatási területem maradt. Mindig örülök, ha a hallgatók ezt a témát választják a szakdolgozatukban, és 

kedvtelésből én is 4-5 évenként foglalkozom a frazeologizmusokkal, írok egy-egy cikket erről a témáról. 

Ehhez a témához részben kapcsolódik az ún. funkcióigés szerkezetek vizsgálat, ebből a témából írtam az 

akadémiai doktori, majd a PhD-dolgozatomat. 
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Fő szakterületemnek a szaknyelvek, és azon belül a jogi szaknyelv vizsgálatát tartom, két, több évig tartó 

kutatásban vettem részt (A tisztességes eljárás nyelvi aspektusai. A jogi nyelv hatása a joghoz való hozzáférés 

érvényesülésére; Nyelvhasználat a jogi eljárásban. Nyelvi átfordítás és ténykonstitúció a jogi tényállás 

megállapításának folyamatában), amelyet jogászok, nyelvészek és informatikusok közösen végeztek. Ennek 

eredményeként született meg több cikk, tanulmány és kötet, valamint a Miskolc Jogi Korpusz. 

 

Az elmúlt években elsősorban az intralingvális (nyelven belüli) fordítás sajátosságaival és a különböző 

kommunikációs színtereken betöltött szerepével foglalkoztam. Habilitációs dolgozatom témáját az említett 

két kutatási terület összekapcsolása adta, a dolgozatomban és mindkét habilitációs előadásomban a jogi 

szakmai nyelvhasználatban vizsgáltam az intralingvális fordítás jelentőségét. 

 

Az öregedő társadalom, vagyis az időskorúak arányának növekedése irányította figyelmem a generációk 

közötti kommunikáció, valamint az időskori nyelvtanulás lehetőségeinek és fontosságának a vizsgálatára. A 

Magyarországon jelenleg együtt élő hat generáció kapcsolatát gyakran a kommunikáció-szegénység jellemzi, 

holott tudjuk, hogy a kommunikáció-gazdag generációs együttműködés elősegíti a sikeres, örömteli és aktív 

öregedés folyamatát.  

 

Aktualitása miatt az elmúlt két évben a virológiai szaknyelv és az intralingvális fordítás orvos-beteg 

diskurzusban, illetve COVID-kommunikációban betöltött szerepének a vizsgálata került az érdeklődésem 

középpontjába. Meggyőződésem, hogy az intralingvális fordítás a COVID-diskurzus különböző színterein is 

a színvonalas tudományosság és a meggyőző ismeretátadás között épít egy olyan hidat, amely a szakszerűség 

és a közérthetőség pillérein nyugszik.  

 

Miért a Miskolci Egyetemet választotta Tanárnő? 

 

Tulajdonképpen nem én választottam az egyetemet, hanem inkább fordítva történt. Már a gimnáziumi évek 

alatt is volt kapcsolatom a Miskolci Egyetemmel, egyrészt nyaranként ide jártam az osztálytársaimmal angol, 

német vagy orosz 4 hetes intenzív nyelvtanfolyamokra, másrészt a Lektorátus akkori vezetője, Dr. Gárdus 

János tanított oroszra. Abban az időben az orosz kötelező nyelv volt minden oktatási intézményben. Az 

egyetemi éveket követően Gárdus tanár úr hívott dolgozni a lektorátusra, és ő lett az első munkahelyi főnököm 

is. Akkoriban szaknyelvet tanítottam az egyetem három karán: a gépész, bányász és kohász karon. Majd bővült 

a szaknyelvek száma a jogi és a gazdasági szaknyelvekkel. A kezdetektől részt vettem a gépész ágazati 

szakfordítóképzésben is. 
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Tanárnő mit szeret a legjobban, az intézetben és az egyetemben? 

 

Mivel csaknem 40 éve a Miskolci Egyetem a munkahelyem, nagyon jól ismerem az itteni munkát és a 

kollégákat (igaz, a fiatalabb oktatókat kevésbé), tanúja voltam annak a rengeteg változásnak, ami az 

egyetemen történt az elmúlt 40 év alatt és mindig úgy éreztem, hogy a helyemen vagyok, azt csinálom, amit 

szeretek. Az MFI-ben, amelynek megalapítása óta a munkatársa vagyok, remek kollégákkal dolgoztam együtt, 

akik között nagyon sok barátom is volt és van. Továbbá olyan kiváló kutatók voltak a főnökeim, mint Gárdus 

János és Klaudy Kinga, akik alapvetően határozták meg az oktatói pályafutásom és a kutatási területeimet. 

Ezen kívül szeretek a hallgatókkal beszélgetni, akár előadáson vagy szemináriumi foglalkozáson, akár a 

szünetekben, az egyetem értük van, értük dolgoznak az oktatók. Mindig arra törekedtem, hogy hallgatóbarát 

oktató legyek, akinek nem csak az a feladata, hogy ismertesse a KKK-ban meghatározott témaköröket, hanem 

főleg az, hogy felkeltse a hallgatók érdeklődését, hogy megmutassa, milyen érdekes a világ, és azon belül a 

nyelvek, a szaknyelvek, a kommunikáció, a fordítás és a tolmácsolás. 
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AZ EGYÉNISÉGEK OTTHONA 
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ELSŐÉVES - MUSZBEK NOÉMI 
 

Muszbek Noémi vagyok, elsőéves 

anglisztika szakos hallgató. 2016 óta 

a Miskolci Majorette Együttes tagja.  

 

Már első évtől több csapattáncban 

szerepeltem, majd a későbbiekben 

duó és mini formációban 

versenyeztem. Előtte nem táncoltam, 

akkoriban sem is terveztem, de 

annyira megtetszett a majorette, 

hogy teljesen beszippantott.  

 

Nagyon sokat gyakoroltam, hogy bekerüljek a csapatba és én is mehessek 

különböző hazai és nemzetközi versenyekre a többiekkel. Az első duónkat 

az egyik edzőtáborban raktuk össze 2016 nyarán és onnantól 

nem volt megállás.  

 

 

 

Először, bottal 

versenyeztünk, 

majd elkezdtünk 

mace eszközzel is 

indulni 

kategóriákban és 

igen nagy sikerünk 

volt. 

 

 

 

 Magyarországon csak a duóstársamnak és nekem van ilyen eszközünk, melyeket egyenesen Afrikából 

szereztünk be.  
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Képviseltük csapatunkat és országunkat több Európa- 

bajnokságon, Brassóban és Prágában, ahol minden 

kategóriánkban arany- és ezüstérmeket szereztünk. A 

versenyzésnek hála rengeteg országban és városban jártam, 

ahol a versenyzésen kívül a látványosságokra és különböző 

kultúrák megismerésére is jutott idő. Bejártuk 

Horvátországot, Olaszországot, Romániát, Csehországot. 

 

 A majorettenek köszönhetően utaztam először 

repülővel,hogy képviseljem országunkat a 2018-as 

világbajnokságon Dél-Afrikában, ahol a csapat szintén 

eredményesen szerepelt. 

 

 

Mára már 

majdnem száz 

érmet sikerült 

megszereznem. Mindegyikhez van egy-egy sikertörténetem, 

amikre büszkén gondolok vissza. 

 

Nagyon sok gyakorlás, továbbképzés, edzés, fellépés és versenyzés 

eredménye minden. Az edzőm, a csapattársaim biztattak az elején 

és persze én is kellettem, hogy kilépjek a komfortzónámból és 

bebizonyítsam, hogy tizenhat évesen is el lehet kezdeni bármilyen 

sportot, sosem késő.  

 

Sok sírás, még több nevetés és  gyakorlás, gyakorlás, gyakorlás! 
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MÁSODÉVES - KOVÁCS ZSÓFIA 
 

 

A nevem Kovács Zsófi, sokan KoZsónak ismertek. Történetem Dél-

Afrikában kezdődött, ahol születtem Fokvárosban.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tizenkét éves koromban költöztem Magyarországra a családommal, nem tudtam írni sem olvasni magyarul 

és csak konyhanyelven beszéltem a nyelvet. Pár nappal később magyar iskolába kerültem és nehezemre esett 

önállóan tanulni, tartani a tempót a többiekkel, de a támogató új barátaim segítségével sikerült felzárkóznom. 

Tizenöt éves koromra lettem nagyjából önálló az írás és olvasással, de még a mai napig is nehézségekbe 

ütközök. Lehetőségem volt huszonegy országba ellátogatni és különböző kultúrákat megismerni.  

 

Egyetem előtt egy évig volt alkalmam Spanyolországban 

tanulmányaimat folytatni, valamint mellette dolgozni.  

 

Nagyon büszke vagyok arra, hogy 

a Miskolci Egyetem másodéves 

anglisztika szakos hallgatója 

lehetek, illetve az egyetemen 

megtalálható Selmecbányai Hagyományőrzők közé tartozom. Idén 

pedig a HÖK rendezvény bizottság tagja lettem. Sok új tapasztalattal 

gazdagodtam az egyetemen és ezek mellett igaz barátokra és egy új 

családra is leltem.  

 

Usaka village- Kwazula natal 

Atlantis dunes 

Firma-bALEK szakestély 
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HARMADÉVES - TANNER TAMÁS 
 

 

Mesélj magadról, mit tanulsz az egyetemen, mik a terveid? 

 

Tanner Tamás vagyok, harmadéves végzős anglisztika szakos hallgató az egyetemen. Azért választottam ezt 

a szakot, mert mindig is érdekeltek az idegen nyelvek és kultúrák, azon belül is az angol, mely már régóta 

fontos szerepet játszik az életemben. Az anglisztika elvégzése után mindenképpen szeretném tovább folytatni 

tanulmányimat, mégpedig fordító és tolmács mesterszakon. Mindig is érdekelt a nyelvi közvetítés, azon belül 

is a fordítás, így úgy érzem, ez a szak tökéletes számomra. Az egyetemen kívül több hobbim is van, melyek 

közül a legfontosabb számomra a sport és a zene. Egészen kiskorom óta focizok, eleinte az volt az álmom, 

hogy profi szintre jussak, ez azonban nem jött össze. Jelenleg a megyei bajnokságban játszok, ahol minden 

héten van mérkőzés, így a mindig van programom a hétvégére. A másik hobbim, mely szintén mindig is 

közelebb állt hozzám, a zene.  

 

Kérlek, mesélj a zenei karrieredről! 

Bár mindig is szerettem a zenét, hangszeren csak 13 éves koromban kezdtem el játszani. Apukám mindig is 

gitározott, így szinte elkerülhetetlen volt, hogy valamikor én is magamhoz ragadjak egyet. Ennek ellenére az 

első hangszerem, melyen megtanultam játszani, a basszusgitár volt. Hónapokon át gyűjtöttem a zsebpénzem, 

hogy tudjak venni magamnak egy saját basszust. Onnantól kezdve, hogy meglett, szinte mindennap 

gyakoroltam. Az internet segítségével tanultam meg játszani, általában videók alapján. 15 éves koromig gitárt 

nem is vettem magamhoz, azonban egyszer rávettem magamat, és elkértem apukám akusztikus gitárját. Azon 

szintén magamtól tanultam meg játszani, és azóta is rendszeresen magamhoz veszem a hangszert. Emellett 

billentyűn is megtanultam játszani, de a gitár maradt az én hangszerem.  

 

Mindig is érdekelt, hogy bandában is kipróbáljam magam, ám ez eddig nem jött össze. Középiskolában 

rendszeresen vittem magammal a gitárom, vagy a billentyűm, különböző rendezvényekre, vagy programokra. 

Például én kísértem a többieket zongorán, mikor 11. osztályban a 12.-eseket ballagtattuk, illetve a szerenádon 

is gitároztam, mikor mi ballagtunk.  

 

Milyen terveid vannak a jövőre nézve? 

 

Mint korábban említettem, az anglisztika elvégzése után fordító és tolmács mesterszakra készülök menni. Ez 

még 2 évet jelent, ha minden jól megy. Az egyetem után természetesen szeretnék a szakmában elhelyezkedni, 

de a legfontosabb számomra, hogy olyan munkát találjak, amit szeretek. A zenével kapcsolatban nincsenek 

konkrét terveim, de mindenképpen ki szeretném magamat próbálni élesben. 
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ÚJDONSÁGOK AZ MFI-N  
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ÖNFEJLESZTŐ NYELVI CSOPORT 
 

SZERZŐ: MARSÓ LOTTI 
 

Az alábbiakban szeretném röviden bemutatni a Miskolci Egyetem Bölcsészettudományi Karán induló 

Önfejlesztő Nyelvi Csoportot. A nyelvi csoport célja, hogy a hallgatók egymást segítsék a sikeres 

tanulmányok és a fejlődés érdekében. A programon belül lehetőség van mind mentornak, mind pedig 

mentoráltnak jelentkezni. A mentorok feladata, hogy közép és emelt szintű nyelvvizsgára való felkészítést 

biztosítsanak a kurzusra jelentkező hallgatók számára. A kurzusra leginkább azon hallgatók jelentkezését 

várjuk, akik nem rendelkeznek középszintű nyelvvizsgával, hiszen ez elengedhetetlen a diploma 

megszerzéséhez. A felkészítő órákból egyaránt indul angol és német nyelvű nyelvi csoport is. 

 

A közös fejlődés során olyan előnyökre is szert tehetsz, mint a folyamatos kapcsolatépítés. Új embereket 

ismerhetsz meg, ezáltal pedig új barátságokra is tehetsz szert. Mivel a tanulásban csak a hallgatók érintettek, 

így egy biztonságos és fiatalos közegnek lehetsz része, ahol a mentorral való kommunikáció lényegesen 

kötetlenebb, mint a többi órán. 

 

- Mit várunk el a mentoroktól? 

Fontos, hogy a mentori pozícióra jelentkező hallgatók B2-es államilag elismert nyelvvizsgával 

rendelkezzenek, valamint anglisztika, germanisztika vagy nyelvszakos hallgatók legyenek. 

 

- Mit kínálunk a mentoroknak? 

Amennyiben jelentkezel a programra, hasznos tapasztalatokat szerezhetsz a tanítás folyamatában, valamint a 

már elsajátított tudásodat folyamatosan szinten tarthatod. 

 

- Mit kínálunk a mentoráltaknak? 

Középszintű nyelvvizsga felkészítést ingyenesen, hasznos tapasztalatot, egy rugalmas csapatot, akikhez 

bármikor fordulhatsz a felmerülő kérdésekkel és problémákkal. 

 

Mivel a mentorok aktívan használják az angol, valamint a német nyelvet, továbbá friss nyelvvizsga élménnyel 

rendelkeznek, így azt érezzük, hogy ők lennének a legmegfelelőbbek arra a feladatra, hogy segítsék társaikat 

céljaik elérésében. 

 

Remélem, a következő félévben minél többen találkozunk! 
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ÖNFEJLESZTŐ NYELVI CSOPORT TAGJAI 
 

 

 

Sziasztok! Sári Patrik vagyok, negyedéves angol-

történelem szakos hallgató és a Nyelvvizsga 

Munkacsoportnak vezetőjeként, és mint leendő mentor 

veszek részt a folyamatokban. 

 

 

 

 

Sziasztok!  Kovács Zsófia vagyok, másodéves 

anglisztika szakos hallgató. A Nyelvvizsga 

Munkacsoport Felvételiző Bizottságának 

társelnökeként, és mint leendő mentor veszek részt a 

folyamatokban. 

 

 

 

Sziasztok! Daneluszki Fanni vagyok, harmadéves 

gyógypedagógia szakos hallgató és a Nyelvvizsga 

Munkacsoporton belül én töltöm be a kreatív és 

grafikus munkatárs szerepét. 
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Sziasztok! Marsó Lotti vagyok, harmadéves 

gyógypedagógia szakos hallgató és a Nyelvvizsga 

Munkacsoporton belül az ÖNYCS koordinátori és 

minőségbiztosítási szerepét látom el. 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

Sziasztok! Gór Boglárka vagyok, elsőéves 

magyar- etika tanár szakos hallgató és a 

Nyelvvizsga Munkacsoporton belül az 

Felvételiző Bizottságának társelnökeként, és 

mint leendő mentor veszek részt a 

folyamatokban. 
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TANÍTSUNK MAGYARORSZÁGÉRT! 
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KÖPECZI ZSANETT MENTOR BESZÁMOLÓJA 
 

 

Köpeczi Zsanett vagyok, másodéves angol-történelem szakos hallgató 

és ez a 4. félévem a programban. 

 

Mindig is szerettem gyerekekkel foglalkozni, valamiképpen emiatt is 

készülök tanárnak. Úgy éreztem, hogy a mentorálás egy nagyon jó 

kiindulópontja lehet ennek a gyakorlásának. De amint belekerültem, 

láttam, hogy sokkal többről van szó, a “gyerekeim” igaz nem mindig 

angyalok, de mindenbe számíthatok rájuk és mindig hallgatnak, rám 

bármiről is legyen szó. Mindig olyan nagy szeretettel várnak, hogy 

öröm menni hozzájuk. Nagyon jó kapcsolat alakult ki köztünk és igaz, 

hogy van egy pár év korkülönbség köztünk, de én úgy érzem, hogy ők 

barátjukként is tekintenek rám és, hogy teljes mértékben megbíznak 

bennem, ami nagyon jól esik. Szóval, mint az elején is említettem 

sokkal többről van itt szó, mint egy mentor-mentorált kapcsolatról és 

hálás vagyok, hogy a részese lehetek. 

 

Mikor először mentünk iskolán kívüli programra, ami véletlenül pont a szülinapomra esett, az iskola előtt 

találkoztunk és mire oda értem mind a 4 mentoráltam egy ajándékkal várt. Egyáltalán nem az volt a lényeg 

hogy mit adtak, hanem, hogy gondoltak rám pedig ennek a napnak róluk kellett volna, hogy szóljon, de ők 

előrébb helyezték azt, hogy kedveskedjenek nekem. Talán ezt mondanám a legszebb pillanatomnak a program 

során. Igenis megéri megtenni értük mindent, mert hálásak érte és a maguk módján megtesznek mindent, hogy 

meghálálják a sok jót, amit kapnak. 
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KRAKOVSZKY VIRÁG 

MENTORJELÖLT BESZÁMOLÓJA 
 

 

Mit rejt a Tanítsunk Magyarországért program? 

 

Krakovszky Virág vagyok, a Bölcsészettudományi Kar 

elsőéves anglisztika szakos hallgatója. Szabadidőmben 

szívesen sportolok, és ha lehetőségem adódik, utazok. 

 

Őszintén szólva magáról a kurzusról nem volt túl sok 

információm, azon kívül, hogy két kreditet és egy ötöst 

lehet az elvégzésével megszerezni. Azonban hamar 

kiderült számomra, hogy sokkal többről van szó, mint 

’potya’ jegyekről. 

 

 

A program célja a hátrányos helyzetű gyermekek számára felejthetetlen élmények biztosítása, amely az ő 

életszakaszukban esszenciális a megfelelő szociális fejlődés eléréséhez.  

 

A felkészítő kurzus során e gyermekek élethelyzetét tanulmányozzuk annak érdekében, hogy amikor szemtől 

szembe találkozunk velük, sokkal gördülékenyebben alakuljon ki a megfelelő bizalmi kapcsolat a mentor és 

a mentorált között. 

 

A program oktatói kiváló szakemberek, mellesleg rendkívül közvetlenek, ami lényegesen megkönnyíti a 

kommunikációt. Az órákon különféle csapatépítő játékokkal és feladatokkal ismerkedünk meg, amelyeket 

majd később a mentorálás során a gyerekekkel is tudjuk hasznosítani. Az órák során teljesen átszellemülök, 

és átértékelem az egész életemet, ugyanis ilyenkor döbbenek rá, hogy ami nekem természetes, az mások 

számára lehet, hogy luxus. Ezért fontos, hogy a gyerekeknek utat tudjunk mutatni és felfedezzük a bennük 

rejlő tehetséget, amiben ki tudnak bontakozni az életük során. 

 

A kurzus elvégzése után elkezdődik a mentorálás, ami a gyerekek iskolájában zajlik eleinte, különféle 

játékokkal és kézműves feladatokkal. Ez az élmény életre szóló lesz a gyerekeknek és rengeteget fognak 

tanulni tőlünk, és bátran állítom, hogy engem, mint mentort büszkévé és boldoggá fog tenni, amikor először 

mosolyt csalok a mentoráltjaim arcára. 
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BESZÁMOLÓ AZ ERASMUS EST-RŐL 
 

SZERZŐ: SÁRI PATRIK 
 

2022. március 10-én 19 órakor 

került megrendezésre az 

Összekaroló Erasmus Est. 

Az eseményt lebonyolította Dr. 

Kriston Renáta, tudományos és 

nemzetközi dékánhelyettes, a 

Modern Filológia Intézet 

intézetigazgatója és az MFI –

Újság lektora, valamint Sári 

Patrik, az MFI - Újság alapítója 

és főszerkesztője. 

 

A rendezvény nagy sikert aratott a hallgatók körében, több mint 30 hallgató volt kíváncsi arra, hogy milyen 

lehetőségeket kínál a Miskolci Egyetem Bölcsészettudományi Kara külföldi tanulmányutakra. 

 

Dr. Kriston Renáta 

dékánhelyettes asszony 

tartott tájékoztatót a 

különböző külföldi 

ösztöndíjas 

lehetőségekről. (Nyári 

Egyetem, Erasmus 

2022+).  

 

Ezután Sári Patrik 

ismertette az Önfejlesztő 

nyelvi csoportot, mely 

közép- és felsőfokú 

nyelvvizsgára való 

felkészítést biztosít a 

szakkörön részt vevő hallgatóknak. 
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Bemutatta továbbá a Nyelvvizsga Munkacsoport tagjait akik:  

 

Kovács Zsófia másodéves anglisztika szakos hallgató, a Nyelvvizsga Munkacsoport Felvételiző 

Bizottságának társelnöke  

Daneluszki Fanni harmadéves gyógypedagógia szakos hallgató és a Nyelvvizsga Munkacsoport 

médiaszakértője. 

Gór Boglárka elsőéves magyar-etika tanár szakos hallgató és a Nyelvvizsga Munkacsoport Felvételiző 

Bizottságának társelnöke.  

Marsó Lotti harmadéves gyógypedagógia szakos hallgató, a Nyelvvizsga Munkacsoport ÖNYCS 

koordinátora. 

 

A bemutatkozás után a hallgatóknak lehetőségük volt kötetlenül beszélgetni az említett témáról. A legfrissebb 

felmérések alapján jelenleg biztosra tudjuk mondani, hogy az Önfejlesztő Nyelvi Csoport el fogja tudni 

kezdeni fejlesztő munkáját, hiszen sok megkeresés érkezett angol és német nyelv tanulásának igényére.  

 

A Önfejlesztő Nyelvi Csoport mellett Sári Patrik heti rendszerességgel foglalkozik alapvizsga felkészítéssel 

is, amelynek remélhetőleg az eredményét látni fogjuk a májusi szigorlatnál. 

 

Emellett 

fontosnak tartja az 

MFI- újság az 

önfejlesztést ezért, 

a későbbiekben is 

szeretnének 

hasonló 

kezdeményezéssel 

előállni, hiszen 

ahogy egyik 

kedves hallgatónk 

szokta mondani: 

„Az MFI-nek a 

hallgató az első, 

ez nem kérdés” – és igyekszünk, ennek megfelelően, a hallgatói igényeknek eleget tenni. 
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KÜLFÖLDI ÉLMÉNYEM: ANGLIA 
 

SZERZŐ: TÓTH DORINA 
 

2018-ban volt szerencsém egy hétre kiutazni Angliába, azon belül is Londonba. Osztálykirándulás keretében 

jutottunk el oda és a turistáskodás mellett iskolába is jártunk egy pár napot. Az egy hét alatt családoknál 

voltunk elszállásolva, ami azért volt nagy öröm számomra, mivel így szinte rá voltunk kényszerítve az angol 

folytonos használatára, nem is beszélve a családok felhőtlen kedvességéről és szeretetéről.  

 

Repülővel utaztunk, ami nekem azért volt izgalmas és varázslatos, mert életem első repülős utazása volt. 

Érkezés után szinte azonnal várt minket az első program, elmentünk a Stratford-upon Avon-re Shakespeare 

szülőházába és el is császkálhattunk ott. Nagyon hihetetlen volt személyesen látni a jellegzetes piros telefonos 

kabinokat az utcán, egyáltalán nem hallani magyar nyelvet csak egymás között az osztállyal. Az időjárás 

valóban nagyon szeszélyes Londonban, egyik pillanatban még egész elviselhető az idő, napsütés borít be 

mindent, de pár perc leforgása alatt már esik az eső, még a jég is.  

 

Eljutottam a London Eye-ba is, a British Museumba, láthattam kívülről a Buckingham Palotát, eljutottam a 

Kínai Kertbe, a Big Ben-hez, és rengeteg más helyre is. A legemlékezetesebb számomra viszont a Globe 

Színház volt. A Globe Színház Shakespeare színháza volt, a 16. században építtette. Tudni kell róla, hogy 

felül nyitott, tehát nem rendelkezik tetővel. Sajnálatos módon a darab alatt, amit néztünk, elkezdett zuhogni 

az eső, ami miatt nagyon hideg volt és pocsolyák borították be a helyet. Láttam még a Tower Bridge-t, a Bank 

of London-t és a Tower of London-t is.  

 

Mivel csak egy rövid időre mentünk, az iskola sem volt olyan komoly szintű. Az oktatónk nagyon laza és jófej 

volt, az óráin általában vitáztunk több témakörben, beszéltünk, írtunk és feldolgoztunk pár anyagot, amivel 

készült számunkra. Sokat segített igazából abban, hogy beleszokjunk az ott eltöltött napjainkba, segített a 

kiejtésünkön és a gondolatmenetünket is serkentette az, hogy a vitákon hirtelen kellett feljönni ötletekkel, 

hogy valamelyik fél nyerjen. Nagyon élveztem az órákat és az ott töltött időt. 

 

Zárásképpen pedig csak a családról szeretnék pár mondatot írni, mivel nélkülük nem lett volna olyan a hét, 

mint amúgy. A hölgy, akinél voltunk, minden reggel készített nekünk nassolnivalókat a napra, a reggelit pedig 

ránk bízta minden nap, valamint vacsorát is minden este készített nekünk. Istenien főzött. Sokszor jött ki 

velünk beszélgetni és sok időt is töltött velünk, ahogy véget értek a programok. Időről-időre még mindig 

visszagondolok erre az utazásra, hiszen egy nagy fordulópont volt az életemben. 
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„HALLGATÓK TOLLÁBÓL” 
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SZENT PATRIK NAPJA 
 

SZERZŐ: TÓTH DORINA 
 

Szent Patrik napja az írek nemzeti ünnepe, ami március 17-re esik, a napra, amelyen Patrik a hagyomány 

szerint meghalt. Ezt minden évben megünneplik, hiszen Szent Patrik Írország védőszentje. 

 

Szent Patrik egy keresztény térítő volt, fiatal korában elrabolta néhány ír fosztogató és elvitték magukkal, 

eladva őt rabszolgának. Hat évet töltött ott, majd megszökött és visszatért a családjához. Ezt követően az 

egyház tagjává vált és pappá válásakor felvette a Patricius nevet. Visszatérve Írországba elkezdte keresztény 

hitre téríteni a pogányokat, keresztelt és kolostorokat alapított, így az ország védőszentjévé vált. Legendák 

állítják, hogy az ítélet napján ő ítélkezik az írek felett. 

 

Ezt a napot Írországon kívül sok más országban is ünneplik. Közéjük tartozik természetesen az Egyesült 

Királyság, Ausztrália, Kanada több része is, Új-Zéland és sok helye az Egyesült Államoknak. Ezeken kívül 

máshol is megemlékeznek erről a napról nem hivatalos ünnepként. Ott, ahol hivatalos viszont, munkaszüneti 

napot tartanak. Az ünnep fő szimbóluma a háromlevelű lóhere, ami a Szentháromságot képviseli, Szent Patrik 

munkásságát szimbolizálva. Mint tudjuk, az ünnepnap jellegzetes színe a zöld. A zöld színt először az 1740-

es években használta az Ír Katolikus Államszövetség, majd az 1780-as évek óta mindenki zöld szalagot és 

lóherét visel az ünnepség során. Ennek az oka az, hogy Írország beceneve a Zöld Sziget, tekintve, hogy a zöld 

egy jellegzetes szín az országban. 

 

Az ünneplése ennek a napnak régen még a vallásban nyilvánult meg, az ír kereszténységben, napjainkban 

viszont sokkal inkább már a zene, tánc és barna sör fogyasztásával kapcsolatos az esemény. Nem szabad 

megfeledkezni az ír manóról sem, akinek a neve Leprechaun. A ruházata zöld színű, cipőket készítenek és 

javítanak, valamint a szivárvány tövében féltve őrzik az aranyukat. Az a mondás járja, hogyha egy ember 

elfog egy manót, az teljesíti három kívánságát. 

 

Kellemes Szent Patrik-napot mindenkinek! 
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KREATIVITÁS KIFEJEZÉSE 

RAJZOKKAL 
 

SZERZŐ: BEDE BIANKA 
 

 Ebben a cikkben egy érdekes témát hoztam a kedves 

olvasóknak, ami nem más, mint a kreativitás kifejezése 

rajzokon keresztül. Ezt a témát szeretném egy kicsit bővebben 

kifejteni.  

 

A kreativitás fogalmát alapvetően Gordon Allport vezette be 

a pszichológiába. Szerinte a kreativitás a személyiség egy 

olyan képződménye, amely jóval összetettebb, mint az egyes 

képességek, attitűdök, temperamentumok. Ez a 

megfogalmazás azonban bizonyos értelemben pontatlan, 

hiszen J.P. Guilford, amerikai pszichológus szerint a 

kreativitás nem más, mint a divergens gondolkodás 

képességének megnyilvánulása a különböző 

problémaszituációkban.  

  

 

A kreativitásról ma már többféle értelemben beszélhetünk, 

megközelíthetjük, mint pszichikus jelenséget, illetve mint mentális 

folyamatot, valamint konkrét produktumot előállító aktivitást is, 

mint például a különböző képzőművészetek, a rajzolás és a festés. 

Átlagosan 1,5-2 éves korunkban kezdünk el rajzolni, ami eleinte 

csak firkálgatás, de később ezekből sokatmondó képek is válhatnak. 

A gyermekeknek a rajzolás a beszéddel egyenértékű kifejezésmód, 

hiszen ezzel bátran kifejezhetik érzelmeiket, gondolataikat. Ez az 

önkifejezési módszer azonban nem csak a gyermekek körében 

népszerű.  
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Számtalan ember használja a rajzolást és a festést érzelmeinek 

kifejezőeszközeként, hiszen ez az egyik legegyszerűbb módja az 

önkifejezésnek. Senki nem várja el, hogy tökéletes legyen, amit 

csinálunk, hiszen a rajzolásban nincs olyan, hogy jó vagy rossz, szép 

vagy nem szép. Minden rajz, minden festmény egy műalkotás a 

maga módján, csak tudni kell értelmezni a mondanivalóját. Vannak 

olyan művészek, akik leragadnak egy konkrét stílusnál és minden 

alkalommal ebben dolgoznak, vannak akik “próbálgatják” a 

különböző stílusokat, illetve vannak olyanok is, akik csak szimplán 

ecsetet ragadnak és vászonra vetik a gondolataikat, érzelmeiket.  

 

  

 

Én személy szerint hobbi szinten kezdtem el rajzolni 8 éves 

koromban. Eleinte csak “lemásoltam” dolgokat, tárgyakat, 

vagy kerestem valami inspirációt az interneten, később 

azonban már magamtól is papírra vetettem az adott képet, 

amit elképzeltem. Próbálkoztam különböző stílusokban 

rajzolni, sosem ragadtam le egy stílusnál. Rajzoltam 

állatokat, növényeket, karaktereket a kedvenc mesémből, 

tájképeket, illetve ezek kombinációit is, majd később 

mandalákat. Számomra a rajzolás egy kreatív időtöltés, 

hobbi és amint később rájöttem, egy nagyon szemléletes 

önkifejezési módszer, amelyre bárki képes lehet.  
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HOLNAPTÓL DIÉTÁZOM 
 

SZERZŐ: PÁLINKÁS MERCÉDESZ 
 

Hányszor mondogattuk már magunknak, hogy „majd holnap elkezdem” vagy „majd hétfőtől diétázom…” 

aztán tartottunk „még egy utolsó” „már úgyis mindegy” napot?  

Egy darabig mentek az edzések, a „diéta”, majd egy gyengébb pillanatban magunkra borítottuk a hűtőt, jött a 

bűntudat és társai.  

 

Először is meg kell határoznunk a napi kalóriaszükségletünket, amihez rengeteg kalkulátor található az 

interneten. Azt a kalóriaértéket, amit alapanyagcsere néven ír ki minden nap el kell fogyasztanunk, hiszen a 

szervezetünk akkor is elégeti azt a mennyiséget, ha végigalusszuk a napot. Ha ettől is kevesebbet eszünk a 

szervezetünk éhezni fog és az alapvető feladatainkra sem lesz elegendő energiánk. Amikor már jó ideje fennáll 

ez az állapot, akkor szokott jönni az a bizonyos „gyengébb” pillanat és a „hűtő megevése”. 

 

Első lépés, hogy megállapítsuk a napi kalóriaszükségletünket és annak megfelelően étkezzünk. Illetve ennek 

mentén kalóriadeficitben lenni, ami azt jelenti, hogy kevesebb kalóriát eszünk meg, mint amennyit 

elhasználunk. Ha a cél a fogyás, természetesen zsírból, akkor érdemes hetente minimum 2-3-szor tornázni, 

edzeni és ezzel létrehozni a kalóriadeficites állapotot 

Pl:. A saját alapanyagcserém 1235 kcal, ez az, amit akkor is elhasznál a szervezetem, ha alszom egész nap. 

Ehhez jön a napi aktivitás és a heti minimum 3 edzés. Nagyjából 1600-1800 kcalt fogyasztok el minden nap, 

ami mellett jó a közérzetem és képes vagyok zsírból fogyni.   

 

Nem kell félni a szénhidrátoktól, sem a zsíroktól. Sőt este 6 után is lehet enni, nem ez vezet az elhízáshoz, 

hanem, ha folyamatosan többet eszünk, mint amit a szervezetünk felhasznál.  

 

Nem kellenek az időszakos vagy „divat” diéták, főleg nem olyanok, amiket hírességek folytatnak. Ami az 

egyik embernek beválik, az a másiknak nem biztos, hogy ugyanolyan jó lesz. Sőt, amint véget ér a diétás 

időszak és visszatérsz az előtte folytatott szokásaidhoz, vissza fogod szedni a leadott kilókat. 

 

Mire van hát szükség? Életmódváltásra. Ez azt jelenti, hogy olyan táplálkozási és edzési szokást alakítunk ki, 

amely hosszú távon is fenntartható és nem követik falásrohamok, sem bűntudat, ha olykor-olykor megeszünk 

egy „egészségtelen” ételt. Sőt, olykor, ha jól esik, igenis belefér a csoki, a chips vagy a pizza is. Nincsenek 

tiltólistás ételek, csak olyanok, amikből mértékkel, ritkábban kell ennünk, ha célunk a fogyás.  
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Ha formásabb, véknyabb testet szeretnénk, akkor pedig érdemes edzeni is mellette, sőt lányoknak is ajánlottak 

a súlyzós edzések, mert az izmok adják a test formáját, illetve növelik a napi kalória felhasználását is.  

 

Nem kell félni a „nagyobb” súlyoktól, egyáltalán nem lesznek a lányok férfiasak, ha az 1 kilós súlyzót és az 

azzal való végtelen ismétléseket, lecserélik 4-6 kilós súlyokra és 4-5x6-8 ismétlésre, ha a karokról és a 

vállakról van szó.  

 

A szobamérleg pedig nem releváns. Egységnyi izom nehezebb, mint egységnyi zsír, így lehet, hogy 

ugyanannyit mutat a mérleg, viszont a mérőszalag vagy a rendszeresen készített fényképek nagyobb változást 

mutatnak. 

 

Az edzést nem csak az motiválhatja, hogy jól nézzünk ki, sőt ez csak a kellemes mellékhatása. Elsődleges cél 

lehet az is, hogy csökkentsük az ülő életmód hátrányait (előre esett vállak, fájó derék, rossz tartás), a 

kikapcsolódás és szellemi feltöltődés is.  

 

Fontos, hogy megtaláljuk önmagunkat a mozgásban, legyen az súlyzós edzés, futás, tánc, jóga vagy akármi. 

A mozgás örömforrás legyen az életünkben és ne egy szükséges rossz, ami a célunk eléréséhez szükséges. 13 

éve része a mozgás az életemnek. Eleinte én is le akartam fogyni, mert a 157 centimhez 66 kg voltam és 

mindig csúfoltak. Beleestem én is a 800 kalóriás önsanyargatásba, a heti 5 kemény edzésbe, a bing eating-be, 

s ezek következtében voltam 46 kiló is. Most 50 kiló körül mozgok, élvezem a finom ételeket és az edzéseimet 

és bár 4 kilóval több vagyok, mint a legalacsonyabb súlyom, egyáltalán nem zavar.   
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ÖNFEJLESZTÉS 
 

SZERZŐ: HEDRICH LÁSZLÓ 
 

“Nem szabadulhatsz meg a holnap felelősségétől, ha ma megkerülöd azt.” – Abraham Lincoln 

 

Miről is szól az önfejlesztés? Igen sokan esnek tévhitekbe, amikor az önfejlesztésről kérdezik őket, hogy hogy 

is zajlik az, mi is a lényege. A legtöbben egy szükségszerűen használt cselekvéssorozatnak vélik, amely egy 

cél elérésére fókuszál, és ha elértük, azt vége. Ha végiggondoljuk, akkor ez egy munka. Viszont az önfejlesztés 

nem munka, nincs körülírható jutalom, cél. Ez egy tudatos folyamat azért, hogy ne a célt érd el, hanem megéld 

a mindennapjaidat, a létezésed nagyszerűségét. Másik tévhit, hogy valamiért, vagy valakiért fejlesztik az 

emberek önmagukat. Ez hibás, mert magunkért kell az önfejlesztést az életünkbe hozni, ha úgy döntünk. Itt a 

fontos szó pedig a döntés. Mint oly sok helyzetben, döntéseket kell meghoznunk, melyeknek belátható és 

beláthatatlan következményei vannak. A beláthatóak is valamilyen szinten beláthatatlanok, de mély 

filozófiába most nem mennék bele. Tehát visszakanyarodva tegyük fel a kérdést: „Mi az önfejlesztés, milyen 

módszerei vannak?” 

 

Az önfejlesztés egy hatékony gondolkodásmódból eredő cselekvéssorozat. Ez egy szokás, amit, ha kialakítunk 

magunkban, akkor egy rendszer része lesz. Ugyanis a saját életviteli rendszerünkbe kell belehelyezni. 

Legfontosabb kérdés, hogy miért is szeretnénk magunkat önfejleszteni? Ahogy fentebb is írtam, tévhit, hogy 

valamiért, valakiért kell megtennünk az első lépést. Ez egy belső elhatározás, aminek két oka van, hogy akarsz 

valamit, ami boldoggá tesz, de ez magad miatt tegyen boldoggá és ne más miatt. Egyik legfontosabb, hogy 

önmagunkkal tisztában legyünk. Egy belső dolog ez, nem válhat munkává. Nincsen neki kezdő lépése, és nem 

január 1-jén kell meghozni ezt a döntést, mert aki szeretne fejlődni, önmagával és másokkal is jóban lenni, 

elérni a céljait, annak nem egy időponthoz kell kötnie, hanem a jelen pillanathoz. Ez természetesen igen nehéz, 

mert meg kell értenünk magunkat, ami nem egyik pillanatról a másikra fog megtörténni. Egy önfejlesztő 

könyv elolvasása sem jelenti azt, hogy már az önfejlesztés fázisában vagyunk. Akkor lesz igazán az, amikor 

a szellemi, lelki és gyakorlati részét összekapcsoljuk, ezáltal kezded átélni és megvalósítani. Az átélés azért 

fontos, mert még adott helyzetben, amire felkészültünk, sem tudjuk teljesen kiszámítani mi is fog történni. Ezt 

a helyzet után egy önreflexióval kell megtenni és nem az adott pillanatban kielemezni. Az önreflexió során 

górcső alá vesszük életünket, érzelmeinket, viselkedésünket. Meg kell tanulnunk reagálni az eseményekre és 

legfontosabb, hogy rájöjjünk, mi és melyik része az életünknek az, ami kiváltja a frusztrációt, stresszt, 

kényelmetlen helyzeteket. Idekapcsolódik az érzelmi intelligenciánk fejlesztése, a saját érzelmünk mellett 

mások érzelmeinek érzékelése, kezelése és pozitív befolyásolása, átalakítása. A pozitív átstrukturálás az egyik 

ilyen folyamat. Nehéz megtanulni, viszont ha már a kezünkben van, akkor a jó úton haladunk.  
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Tehát az önfejlesztés azért szükséges, hogy boldogabb életet éljünk. Kicsit olyan, mint a kertészkedés. Ha a 

kertet nem műveljük rendszeresen, hasznosan és úgy, ahogy azt kell, akkor elgazosodik, terméketlen lesz. 

Viszont, ha folyamatosan foglalkozunk vele, gazoljuk, műveljük, akkor a termés nem lesz hiábavaló. 

 

A következőkben néhány önfejlesztési módszert mutatok be: 

 

1. Lépjünk ki a komfortzónánkból: A kényelmes, biztonságos zóna mentális biztonságot és stresszcsökkentést 

is eredményez. Ezért nehéz elhagyni a komfortzónát. A lényege ennek, hogy nem hagyjuk el a biztonságos 

zónát, viszont nem szabad ott maradni örökre. A szokásaink lelassíthatnak minket, ezért is fontos az 

önreflexió. Fontos szembenézni a félelmeinkkel, ha elszokunk az állandó kihívás érzésétől a bekövetkező 

változás nagyobb stresszt és szorongást idézhet elő. Az új dolgok nem feltétlen mindig jók, viszont így is 

tapasztal az ember. 

 

2. Testedzés, sport: Idekapcsolható a kertes hasonlat és az „ép testben ép lélek”. A sportnak végtelen formája 

létezik, így mindenki megtalálhatja azt a formát, ami illik hozzá. A testedzés minden formája jó hatással van 

testi és szellemi egészségünkre. 

 

3. Szokások: A hosszútávú önfejlesztéshez hozzátartozik szokásaink felülvizsgálása. Vannak szokásaink, 

amiket természetesen nem változtatunk meg, mert annak megváltoztatásával nem érnénk el semmi többet. 

Viszont vannak rossz szokásai az embereknek, melyek akadályozzák az életben és a boldogság elérésében. 

 

4. Életmód: Számos ember utánozza a másikat, vagy ugyan olyan marad egész életében, és ha ez jó, akkor 

semmi gond vele, viszont, ha észrevehető, hogy rombolja önmagát és környezetét, korrigálásra szorul azon 

szokása. Saját magunknak kell alakítanunk az életünket, az életvitelünket, napi rutinjainkat stb. 

 

5. Tanulás: Itt nem kifejezetten a lexikális tudásra kell gondolni, hanem a tapasztalatból szerzett tudásra. 

Tapasztatot pedig úgy tudunk szerezni, ha figyelünk, eljárunk helyekre, új embereket ismerünk meg, kilépünk 

a komfortzónánkból. Tapasztalatainkat pedig felhasználjuk és vissza is vihetjük a biztonságos életünkbe. 
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SPORTROVAT 
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GAZDASÁGI STABILITÁS 
 

SZERZŐ: GYURÁN ÁDÁM GYULA  

 
A napokban a Real Madrid hivatalos közleményben tájékoztatta a nyilvánosságot arról, hogy a 

Vöröskereszten és az ENSZ Menekültügyi Szervezetén keresztül 1 millió eurót adományozott az orosz-ukrán 

konfliktus következtében menekülni kényszerültek megsegítésére. A nagylelkű ajánlatot természetesen a klub 

biztos anyagi helyzete tette lehetővé, amely a tavalyi évben további négy évre megválasztott Florentino Perez 

klubelnöknek köszönhető. De vajon, hogy sikerült a madridiaknak a koronavírus sújtotta egy-két évben ilyen 

pénzügyi helyzetet teremteniük?   

 

Pandémia 

Kezdjük a legelején. A Real Madrid a pandémia időszaka alatt 

azon kevés sztárklubok közé tartozott, amely pozitív gazdasági 

mutatókkal tudott zárni. Ez annak köszönhető, hogy a 

2020/2021-es idényt követően a királyi gárda 

költségcsökkentéshez folyamodott, hogy kompenzálni tudják 

az alacsonyabb bevételeit. Így még ha kis mértékben is, de 

növekvő tendenciát mutatott a klub gazdasági helyzete, 

szemben például a rivális Barcelonával, ahol az egyesület rossz játékos politikájának köszönhetően nagyjából 

1 milliárd eurós adósságot halmozott fel. A Real Madrid pénzügyi sikereinek egyik fontos összetevője volt, 

hogy marketingbevétele meglehetősen jól tartotta magát az elmúlt idényben, hiszen 312 millióról 314 millió 

euróra nőtt, ami a legmagasabbnak számított Spanyolországban. A minimális emelkedés külön is kiemelendő 

az európai topkluboknál, mert a többség ilyen értelemben is negatív mutatókkal zárta az előző szezont. A 

másik bevételi forrás ugyancsak változatlan volt a járvány alatt, mert a mezszponzorral és a sportszergyártóval 

kötött szerződése még továbbra is él. Az Emirates-ügylet a 2022-as év végéig szól, míg az Adidas-

megállapodást 2028-ig hosszabbították meg, ezzel nagyban segítve az anyagi helyzet stabilitását. 

 

Stadion projekt  

A habfehér alakulat a jelentős kiadásokat magába foglaló stadion projekt ellenére is meg tudta őrizni a biztos 

gazdasági helyzetét. Florentino Perez tervei szerint a Santiago Bernabéu stadion felújítása jelenthetné a 

következő lépcsőfokot, amely hosszú távon nagymértékű bevétel növekedést eredményezne. Ennek 

finanszírozására 800 milliós kölcsönt vett fel a klub, amit 30 év alatt kell visszafizetni, mégpedig a Reuters 

információi alapján évi 29,5 milliós részletekben.  
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Az információk szerint e projekt évi 400 millió euróra fogja növelni a klub stadionból származó bevételét a 

mostani 150 millióról.  

 

Lehetséges igazolások 

Minden bizonnyal a nyáron nagy mozgás várható a Real Madrid részéről a nemzetközi játékos piacon. Az 

elmúlt évek visszafogottabb játékos politikája annak köszönhető, hogy a blancók mindent annak rendeltek alá, 

hogy szerződtetni tudják az egyik legnagyobb ígéretnek számító Kylian Mbappe-t. Ezen transzfer 

megvalósulására a PSG elleni továbbjutást követően még nagyobb esély van, s egyes hírek szerint a szerződés 

már meg is köttetett a felek között, s már csak a hivatalos bejelentésre kell várni. Mbappe szerződtetése 

nagymértékben megnövelné a mezeladásokból származó bevételeket, és ekkor még nem is említettük a norvég 

Erling Haalandot, akinek a leigazolása szintén jelentős marketingnövekedést eredményezne.  

Tehát a Real Madrid biztos lábakon áll, s a stadion rekonstrukció és a lehetőleg magas összegű igazolások 

mellett még arra is időt szentel, hogy anyagi úton segítse az ukrajnai menekülteket.  
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ÚJDONSÁGOK AZ EGYETEMEN 
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KÉZMŰVES MŰHELY 
 

Március 2-án Kézműves Műhelyt indított a Miskolci Egyetem Közösségi Szolgálati Irodája, a KÖSZI!  

A havonta legalább egy alkalommal (kedd/csütörtök délután) megrendezésre kerülő klub célja, hogy teret 

biztosítson az egyetem magyar és külföldi hallgatói, oktatói és egyéb dolgozói számára a kreatív alkotásra, 

kötetlen beszélgetésre, ismerkedésre.  

 

Első alkalommal az ún. découpage, azaz 

szalvéta-technika alapjait ismerhették meg az 

érdeklődő hallgatók és egyetemi dolgozók: egy 

speciális ragasztó segítségével különböző 

felületeket (pl. falapokat, fehér köveket, 

üvegmécseseket) díszítettek színes szalvéták 

hajszálvékony felső rétegével. Ügyes kis 

tavaszi alkotások készültek ezzel a könnyen 

elsajátítható, és éppen ezért gyors sikereket 

hozó technikával.  
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A későbbiekben a dekupázsolás mellett többek között a 

textilfestés, a gyöngyfűzés, a batikolás, a nemezelés, a 

fürdőbomba-készítés rejtelmeibe vonják be a KÖSZI 

munkatársai és önkéntesei a Kézműves Műhelybe 

ellátogatókat!  

 

 

 

Kövesd a KÖSZI Facebook/Instagram 

oldalának híreit, hogy megtudd, mikor lesz a 

következő alkalom, és hogy éppen milyen 

kézműves/művészeti technikával ismerkedhetsz 

meg! Az aktuális programokról személyesen is 

informálódhatsz a KÖSZI irodájában (A/1. 

mfsz. 31-32. szoba) 
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Ha bármi észrevételed, kérdésed van az MFI- 

újsággal kapcsolatban, vagy témajavaslatod van, 

keresd bátran 

 

 

Sári Patrikot 

 

 

a mfiujsag@uni-miskolc.com e-mail címen vagy 

a ME BTK HÖK weboldalon látható 

elérhetőségeken! 

 

 

 

 

az MFI-újság szerkesztősége 

 

 

 


